

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 437b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Anti-Torture Committee gains access to NATO run detention facilities in Kosovo

Strasbourg, 19.07.2006 - Council of Europe experts will soon be able to visit all detention facilities in Kosovo to verify whether detention conditions comply with the European Convention for the Prevention of Torture, Inhuman or Degrading Treatment or Punishment.

An exchange of letter between Jaap de Hoop Scheffer on behalf of NATO, and Terry Davis on behalf of the Council of Europe, has defined the modalities of the inspections to NATO run detention facilities.

CPT visits to Kosovo will also include United Nations detention facilities in Kosovo. An agreement with UNMIK had been reached in 2004, but had not been implemented pending the outcome of negotiations with NATO.

"We have succeeded in resolving a long-standing anomaly in the human rights enforcement system in Europe. This arrangement will help us to ensure that there are no exceptions to the absolute prohibition of torture and inhuman or degrading treatment throughout the 46 member states of the Council of Europe. This is good news for human rights in Europe" said Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe.

Le Comité anti-torture du Conseil de l'Europe obtient l'accès aux centres de détention du Kosovo gérés par l'OTAN

Strasbourg, 19.07.2006 – Les experts du Conseil de l'Europe seront bientôt en mesure de visiter tous les centres de détention du Kosovo pour vérifier si les conditions de détention y sont conformes à la Convention européenne pour la prévention de la torture et des peines ou traitements inhumains ou dégradants.

Les lettres échangées par Jaap de Hoop Scheffer, pour le compte de l'OTAN, et Terry Davis, pour celui du Conseil de l'Europe, ont défini les modalités des inspections auxquelles il sera procédé dans les centres de détention de l'OTAN.

Les visites du CPT au Kosovo couvriront également les centres de détention gérés sur place par les Nations Unies. Un accord avec la MINUK avait été conclu dans ce sens en 2004, mais sa mise en œuvre était suspendue en attendant l'issue des négociations avec l'OTAN.

« Nous avons réussi à corriger une anomalie de longue date dans le système d'application des droits de l'homme en Europe. Cet arrangement nous aidera à faire en sorte que dans les quarante-six États membres du Conseil de l'Europe, il ne subsiste aucune exception à l'interdiction absolue de la torture et des traitements inhumains ou dégradants. C'est là une bonne nouvelle pour les droits de l'homme en Europe », a déclaré Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.